
 
 

Forældrerådsmøde torsdag d. 6/3 kl. 19.00-20.30  

 
Ordstyrer: Henning 

Referent: Bernadetta 

 

Dagsorden:  

1. Velkomst  

2. Indledning v. Henning 

3. Orientering fra børnehaven v. Betina 

4. Evaluering af julefesten 

5. Planlægning af forældremødet 

6. Søge fonde 

7. Forældrekaffe 

8. Forældrehenvendelser 

9. Aftale dato for kommende møde 

10. Evt.  

 

Referat: 

 

2.  

Henning fortæller historien om Lagkagedamen. Vi skal som lagkagedamen se og hjælpe de 

mennesker, som vi møder på vores vej fx børnene i børnehaven, eleverne i skolen, naboerne på 

vores vej mm.  

 

3.  

Status i børnehaven ift. indsats på børnegruppe. Tiltag der er sat i værk har haft en effekt og 

personalegruppen oplever at stå et andet sted nu end i efteråret. Der har været og er stadig en meget 

stor indsats i gang.   

Fra 1/4 starter der to skolegrupper op, som hører under børnehaven. Der skal starte 15 børn fra 

børnehaven og 26 udefra i skolegruppen. Personalet er på plads – følgende kommer til at være i 

skolegruppen: Kirsten, Kristine, Signe og Mille som er kendt fra børnehaven samt Maria Bojesen 

og Anette Drejer som er blevet ansat. Derudover vil afdelingsleder fra børnehaven, Betina, og fra 

fritidsordningen, Majbritt, samt vores vikar Kamille have nogle timer i skolegruppen. I børnehaven 

vil Astrid og Dennis være på Regnskoven, Lena og Elisabeth på Savannen, Pernille og Mette på 

Oasen. Derudover vil Elsebeth have støttetimer i børnehaven, Jette vil være i børnehaven 3 



 
 

formiddage om ugen og Kamille vil udover timer i skolegruppen også få faste timer i børnehaven, 

mens skolegruppen kører.  

Minimumsnormering: Gældende fra 1/1-25. 1 voksen til 6 børn – kan aldrig måles 1-6 på gulvet. 

Støtte tæller med, leder 85%, sygemelding tæller med mm.  Skelner ikke mellem pædagoger og 

pædagogmedhjælpere. Børnehaven har høj andel af pædagoger.   

Nødpasningsperioder: Esbjerg kommune lavede en besparelse tilbage i 2024, som bevirkede 

sampasning mellem institutionerne i ferieperioder. For at undgå sampasning med andre institutioner 

i ferieperioder, har børnehaven i stedet valgt at udvide nødpasningsperioderne, så det forhåbentlig 

kan sikre at børnene også fremadrettet kan blive passet i trygge og kendte rammer i Markusskolens 

børnehave. Perioderne gælder de tre dage op til påske, grundlovsdag samt uge 29 og 30 i 

sommerferien. Der opleves stor forståelse for det.  

Åbningstider: Esbjerg Byråd har taget beslutning om at tilbagerulle sidste års budgetbesparelse om 

at reducere åbningstiden i daginstitutionerne. Det betyder at åbningstiden fra 1/2-25 igen blev 6.15-

16.45, fredag 6.15-16.15.  

Læreplan: Der er lavet lovforslag om at fjerne formkravet om, at den pædagogiske læreplan skal 

udarbejdes skriftligt, samt at der skal foretages en evaluering af læreplanen hvert andet år. Det er en 

del af KL´s forslag til regelforenklinger på daginstitutionsområdet. Det ved man endnu ikke hvor 

lander, men i børnehaven opleves det som en udfordring at man stadig skal arbejde ud fra en 

pædagogisk læreplan, som så bare ikke behøver at være skriftlig. Hvis en arbejdsplads skal arbejde 

efter fælles mål, så giver det faktisk god mening at det er nedskrevet - også ift. nye medarbejdere 

der starter – de plejer at være rigtig glade for at læse den pædagogiske læreplan på forhånd. Så i 

børnehaven forventes det stadig at arbejde med den skriftlige læreplan, og gennemgå og tilpasse 

den hvert år i januar måned. 

Tilsyn: Der er startet en ny tilsynsperiode, 2024-2026, hvor der vil være et uanmeldt og et anmeldt 

tilsyn fra tilsynsenheden ved Esbjerg kommune. På det uanmeldte tilsyn kommer den tilsynsførende 

og er i børnehaven ca. 6 timer og laver observationer. Som noget nyt vil man som en del af tilsynet 

undersøge børnemiljøet med små børneinterview samt forældreundersøgelse med spørgsmål. Til det 

anmeldte tilsyn vil der være et dialogmøde med ledelsen, et par udvalgte pædagoger, samt en 

repræsentant fra bestyrelsen/forældrerådet. 

 

4.  

Julefesten var rigtig fin. Godt med luciaoptog ved Regnskoven og Savannen samt indslag ved 

Oasen. Rigtig godt at der er mulighed for at gå i hallen - det skaber også tid til at forældre kan få 

snakket sammen. Måske man kan skabe mere plads rundt om juletræet eller ændre på strukturen ift. 

det – det er lidt trængt.  



 
 

5.  

Forældremødet bliver tirsdag d.13/5. Valg til forældrerådet - Niclas fortsætter, Bernadetta og Line 

genopstiller begge. Foredrag med Susanne Nielsen fra Børne – og forældrecare ift. forældrerollen 

og opdragelse. Der er mange input i dag ift. opdragelse, som kan skabe usikkerhed i forældrerollen.  

 

6.  

Forældrerådet vil undersøge muligheden for at søge fondsmidler til endnu en ladcykel og til 

optimering af legepladsen.  

 

7.  

Forældrekaffe i marts måned bliver onsdag d.19/3 klokken 13.30-16.00. 

 

8.  

Ingen forældrehenvendelser – hverken mundtlig eller skriftlig  

 

9. 

Dato for næste forældrerådsmøde er torsdag d.12/6 klokken 19.00.  

 

 

Med venlig hilsen 

Afdelingsleder Betina Skovsgaard 

Formand Bernadetta Lizak 

 

 


